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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for det årlige antal generationsskifte i danske virksomheder i peri-

oden 2015-2019 og det forventede antal i 2020-2025? 

 

Svar 

Det er ikke pba. Skatteministeriet systemer muligt at opgøre antallet af generationsskifter i 

danske virksomheder i perioden 2015-2019, og der foreligger dermed heller ikke umiddel-

bart et grundlag for at vurdere det forventede antal i 2020-2025. 

 

I forbindelse med det lovforberedende arbejde ved nedsættelsen af bo- og gaveafgiften 

ved overdragelse af en erhvervsvirksomhed holdt Morten Bennedsen, Københavns Uni-

versitet, et oplæg om det forventede antal generationsskifter for skatteudvalget, jf. L 183 

(2016-17) – bilag 9. 

 
Af oplægget fremgår, at 23.425 virksomheder vurderes at skulle generationsskiftes inden 

for de næste 10 år, fordi ejerlederen vil forlade virksomheden indenfor dette tidsrum. En 

spørgeskemaundersøgelse, der refereres til i oplægget, indikerer, at ca. 25 pct. af disse 

virksomheder vil blive generationsskiftet inden for familien. 
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